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ROI.0012.1.14.2012                                                                  kat. arch. A 

 

Protokół Nr 14/2012 

z posiedzenia Komisji ds. planowania, gospodarki i finansów gminy 

z dnia 26 października 2012 r. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Wprowadzenie zmian do porządku pracy komisji. 

3. Dyskusja nad projektami uchwał w sprawie: 

 

a) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Liszkowo na lata 2011 – 2018. 

 

      b) przyjęcia Lokalnego Programu Rozwoju Gminy Rojewo na lata 2013 – 2020. 

 

c) zmieniająca Uchwałę Nr XV/69/2011 Rady Gminy Rojewo z dnia 29 grudnia 2011r.  

    w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rojewo na 2012 r. 
 

d) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej, jako podstawa obliczania podatku  

     rolnego na 2013 rok na obszarze gminy. 

  

     e)  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok. 

 

f) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w tym podatku 

    na 2013 rok. 

 

g) podziału Gminy Rojewo na okręgi wyborcze. 

 

      h) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Jaszczółtowie. 

 

  

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

7. Zakończenie obrad.  

 

Do pkt. 1  

 

Otwarcia posiedzenia i stwierdzenia quorum (5 obecnych) dokonał Przewodniczący Komisji  

r. A. Wesołowski. 

 

Do pkt  2 

 

 r. A. Wesołowski odczytał porządek obrad komisji, radni nie zaproponowali zmian, w 

związku z tym Przewodniczący komisji zaproponował przegłosowanie proponowanego 

porządku obrad komisji. 

 

Radni 5 głosami „za” przyjęli porządek obrad komisji. 
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Do pkt 3  

 

a)zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Liszkowo na lata 2011 – 2018. 

 

Projekt uchwały przedstawił p. J. Wasilewski, poinformował zebranych, że projekt niniejszej 

uchwały został przygotowany w związku z pismem Urzędu Marszałkowskiego w sprawie 

możliwości sfinansowania operacji „przebudowa drogi powiatowej nr 2514 C w zakresie 

budowy chodnika w miejscowości Liszkowo” w ramach działania „Odnowa i Rozwój Wsi”, 

poinformował zebranych, że w przedmiotowej sprawie odbędzie się zebranie wiejskie 

sołectwa Liszkowo. 

 

r. A. Wesołowski – otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

r. J. Mąka – zgłosiła, że Plan Odnowy Miejscowości Liszkowo na lata 2011 – 2018 zawiera 

nieprawidłowości, powiedziała, że w planie są zapisy dotyczące zespołu Liszkowianki, zespół 

już nie istnieje, zawarte są informacje dotyczące wybudowania biogazowni w Liszkowie, 

biogazownia została już wybudowana. 

 

r. M. Markiewka – powiedział, że najważniejszą rzeczą była zmiana harmonogramu 

planowanych zadań inwestycyjnych, w związku z pismem Urzędu Marszałkowskiego, zmiana 

harmonogramu jest warunkiem otrzymania dotacji. 

 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący Komisji r. A. 

Wesołowski zarządził głosowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Liszkowo na lata 2011 – 2018. 

 

Radni 4 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” przyjęli projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Liszkowo na lata 2011 – 2018. 

 

b) przyjęcia Lokalnego Programu Rozwoju Gminy Rojewo na lata 2013 – 2020. 

 

 Projekt uchwały przedstawił p. J. Wasilewski, poinformował zebranych, że Lokalny Program 

Rozwoju Gminy Rojewo na lata 2013 – 2020 będzie wymagany przy ubieganiu się o 

dofinansowanie z Funduszu Wsparcia. Powiedział, że na terenie województwa Kujawsko-

Pomorskiego 16 gmin zostało objęte tym funduszem. 

Poinformował radnych, że na stronie 8 skreślono słowa romańsko-renesansowy. 

 

r. A. Wesołowski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym r. A. Wesołowski zaproponował przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rozwoju Gminy Rojewo na lata 2013 

– 2020. 

 

Radni 4 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

c) zmieniająca Uchwałę Nr XV/69/2011 Rady Gminy Rojewo z dnia 29 grudnia 2011r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rojewo na 2012 r. 

 

Projekt uchwały przedstawiła p. M. Kaczmarek. 

 

r. A. Wesołowski - otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
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Wójt Gminy – poinformował zebranych, że chciałby przeznaczyć kwotę 23 tys. zł na nagrody 

dla pracowników, ponieważ wypracowali oni dużą ilość środków finansowych związanych z 

następującymi działaniami. 

- oferty na przygotowanie gminy do ustawy śmieciowej – kwota około 30 – 40 tys. zł,  

- jeden z pracowników znalazł działki należące do Skarbu Państwa, które są w zawieszeniu, 

aktualnie trwa procedura przejęcia tych działek na własność gminy, działki te mogą zostać 

sprzedane jako działki budowlane, jedna działka znajduje się w Wybranowie, jedna w Glinnie 

Wielkim, 

- obrona cywilna – plany obrony zostały przygotowane przez pracownika, gminy zlecały 

firmom zewnętrzny, podobnie plan ochrony bezdomnych zwierząt, 

- praca pań w księgowości, np. projekt uchwały budżetowej był kilkakrotnie zmieniany. 

 

Wójt Gminy – monitoring – zwiększenie środków związane jest z utworzeniem bazy 

monitoringowej, która zostanie wykorzystywana do zainstalowania kamer monitorujących np. 

w Ściborzu, w Jaszczółtowie na Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów, 

- pracownia informatyczna w Szkole Podstawowej w Rojewie, aby była możliwość 

jednoczesnego korzystania 26 uczniów z komputerów. 

 

r. J. Mąka – zwróciła się z zapytaniem, gdzie ma powstać wiata przystankowa. 

 

Wójt Gminy – powiedział, że w Osieczku. 

 

r. J. Mąka – zwróciła się z zapytaniem, w których świetlicach będzie opiekun. 

 

Wójt – powiedział, że w świetlicy w Topoli i Rojewicach. 

 

r. M. Markiewka – powiedział, że większość projektów przygotowana była za poprzedniego 

Wójta, w związku z tym nie widzi specjalnych zasług dla pracowników urzędu, pieniądze te 

bardzo by się przydały dla mieszkańców. 

 

r. M. Iwiński – zwrócił się z zapytaniem, ile osób planowane jest do nagrody. 

 

Wójt Gminy – powiedział, że wszyscy pracownicy, ale wysokość nagród będzie 

zróżnicowana. 

 

r. A. Wesołowski – powiedział, że jest doba kryzysu, co z radą gminy. 

 

p. A. Solak – powiedziała, że od 1 stycznia wzrasta dieta pracownicza, w związku z tym 

radzie automatycznie wzrośnie dieta. 

 

r. M. Markiewka – powiedział, że nie uważa, że pieniądze te zostały wypracowane. 

 

r. M. Iwiński – zaproponował obniżenie diet radnych, powiedział, że sprawy gminne 

porównuje ze swoim gospodarstwem, i tak samo traktuję swoich pracowników, jeżeli 

zasłużyli na nagrody to należy im je przyznać. 

 

r. J. Mąka – powiedziała, że jest za, ponieważ pamięta jak wyglądała praca księgowości rok 

temu, jednak ma pewne zastrzeżenia, co do niektórych pracowników, np. przygotowanie 

Planu Odnowy Miejscowości Liszkowo, była możliwość złożenia wniosku przez seniorów na 

dofinansowanie. 

 

Wójt Gminy – powiedział, że LPR robiony był przez 2 m-ce przez 2 pracowników, którzy 

jeździli po całym województwie na spotkania w tej sprawie, powiedział, że widzi pracę tych 
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pracowników. 

 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący komisji 

zaproponował przegłosowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XV/69/2011 Rady 

Gminy Rojewo z dnia 29 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rojewo na 

2012 r. 

 

Radni 5 głosami „za” przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

d) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej, jako podstawa obliczania podatku  

rolnego na 2013 rok na obszarze gminy. 

 

Projekt uchwały przedstawiła p. M. Kaczmarek, poinformowała zebranych, że proponuje się 

obniżyć cenę skupu 1 kwintala żyta przyjmowaną, jako podstawa obliczania podatku rolnego na 

obszarze gminy na 2013 rok, z kwoty 75,86 zł za 1 dt do kwoty 45,00 zł za 1 dt. 

 

r. A. Wesołowski – otworzył dyskusje w przedmiotowej sprawie. 

 

 

Wójt Gminy – powiedział, że stawka ministerialna nie wzrosła tak wysoko, jak przewidywano, 

jednak, w związku z zadaniami dotyczącymi ustawy śmieciowej w roku 2013 proponuje przyjąć 

45,00 zł za 1 dt. 

 

r. M. Iwiński – powiedział, że chciałby zwrócić uwagę, ze coraz gorzej jest z płatnościami za 

płody rolne. 

 

p. M. Kaczmarek – powiedziała, że nie przybyło osób, które zalegają z płatnościami, nie przybyło 

również wniosków o umorzenia. 

 

r. A. Wesołowski – zaproponował obniżenie stawki do kwoty 43,00 zł, z uwagi na trudną sytuację 

rolników, wiosenne wymarznięcia, duże koszty produkcji. 

 

r. M. Markiewka – powiedział, że rolnicy dostali odszkodowania, ceny skupu są wysokie. 

 

r. M. Iwiński – powiedział, że wiosna była tragiczna, duża ilość rolników zakupiła do siewu 

pszenicę ozimą, powiedział, że w swoim gospodarstwie stracił około 100 tys. zł. 

 

Wójt Gminy – powiedział, że na inwestycje związane z ustawą śmieciową chciałby zaciągnąć 

pożyczki z WFOŚiGW, wysokość pożyczek zależy od dochodów. 

 

Radni nie mieli innych propozycji, w związku z powyższym r. A. Wesołowski zaproponował 

przegłosowanie stawki obniżenia ceny skupu 1 kwintala żyta przyjmowanej, jako podstawa 

obliczania podatku rolnego do kwoty 43,00 zł. 

 

Radni 4 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” przyjęli stawkę obniżenia ceny skupu 1 

kwintala żyta przyjmowanej, jako podstawa obliczania podatku rolnego do kwoty 43,00 zł. 

 

e) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawiła p. M. Kaczmarek, następnie odczytała projekt przedmiotowej 

uchwały, poinformowała zebranych, że projekt przewiduje podwyżkę o 4%. 

 

r. A. Wesołowski – otworzył dyskusje w przedmiotowej sprawie. 
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r. A. Wesołowski – zwrócił się z zapytaniem, w sprawie podatku od gruntów pozostałych, w tym 

zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje 

pożytku publicznego, czego dotyczy ten podatek. 

 

p. M. Kaczmarek – powiedziała, że dotyczy organizacji pożytku publicznego np. szkoły. 

 

r. J. Mąka – zwróciła się z zapytaniem, czy były umorzenia dotyczące podatku od budynków lub 

ich części pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – od 1 m2 pow. Użytkowej. 

 

Wójt Gminy – powiedział, że były umorzenia, jeżeli wnioskowały osoby samotne, powiedział, że 

2 – 3 lata temu była uchwała, na podstawie której można było dokonać zwolnień, obecnie nie ma 

już takiej możliwości. 

 

r. M. Markiewka – powiedział, że wnioskuje o obniżenie tego podatku z 4.50 zł do 4.00 zł, 

ponieważ jest on bardzo dotkliwy dla emerytów, zwrócił się z zapytaniem, o ile będzie niższa 

kwota w budżecie gminy przy przyjęciu 4.00 zł. 

 

p. M. Kaczmarek – powiedziała, że 9.300,00 zł w skali roku. 

 

Wójt Gminy – powiedział, że chce indywidualnie pomagać, rok 2013 będzie rokiem trudnym. 

 

r. J. Mąka – zwróciła się z zapytaniem odnośnie pkt 3 od gruntów b) pod jeziorami, zajętych na 

zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – od 1 ha powierzchni – kwota podatku jest 

wyższa od ministerialnej. 

 

p. M. Kaczmarek – zaproponowała wprowadzenie autopoprawki w tym punkcie, proponowany 

podatek w wysokości 3,74 zł 

 

Radni nie mieli innych propozycji, w związku z powyższym r. A. Wesołowski zaproponował 

przegłosowanie wniosku r. M. Markiewki tj. obniżenie podatku od budynków lub ich części 

pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – od 1 m2 pow. Użytkowej do kwoty 4,00 zł, 

oraz przegłosowanie autopoprawki w pkt 3 od gruntów b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki 

wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – od 1 ha powierzchni – 3,74 zł. 

 

Radni 5 głosami „za” przyjęli zaproponowane wyżej zmiany. 

 

Następnie Przewodniczący komisji zaproponował przegłosowanie projektu uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok. 

 

Radni 5 głosami „za” przyjęli projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2013 rok. 

 

f) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w tym podatku 

 na 2013 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – p. M. Kaczmarek 

 

r. A. Wesołowski – otworzył dyskusje w przedmiotowej sprawie. 

 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym r. A. Wesołowski zaproponował przegłosowanie 
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projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i 

zwolnień w tym podatku na 2013 rok. 

 

Radni 5 głosami „za” przyjęli projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych i zwolnień w tym podatku na 2013 rok. 

 

g) podziału Gminy Rojewo na okręgi wyborcze. 

 

Projekt uchwały przedstawiła p. M. Pijanowska, poinformowała radnych, że zgodnie z  

Kodeksem wyborczym rada gminy dokona podziału gminy na okręgi wyborcze w wyborach 

do rady gminy w terminie do 1 listopada 2012 r.  

Przy ustalaniu podziału gminy na okręgi wyborcze uwzględnia się liczbę mieszkańców 

ujętych w stałym rejestrze wyborców danej gminy na koniec kwartału poprzedzającego 

kwartał, w którym rada gminy dokonuje podziału gminy na okręgi wyborcze. Podział na 

okręgi wyborcze, ich granice i numery oraz liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu 

ustala, na wniosek wójta, rada gminy według jednolitej normy przedstawicielstwa obliczonej 

przez podzielenie liczby mieszkańców gminy przez liczbę radnych wybieranych do danej 

rady. Liczba mieszkańców Gminy Rojewo na dzień 30 września 2012 r. wynosiła 4.763  

osób. Liczba radnych w Radzie Gminy  wynosi 15 osób.  

Jednolita norma przedstawicielstwa w Gminie Rojewo wynosi więc 318 . 

Liczba mieszkańców jednomandatowego okręgu wyborczego musi mieścić się 

w zakresie dopuszczalnego odchylenia od normy i wahać się między 50 % jednolitej normy 

przedstawicielstwa czyli 159 osoby a do 150 % tej normy, czyli 476 osób. Okręg wyborczy 

obejmuje część obszaru gminy. W gminach na terenach wiejskich okręgiem wyborczym jest 

jednostka pomocnicza gminy czyli sołectwo. 

Jednostki pomocnicze gminy łączy się w celu utworzenia okręgu lub dzieli się na dwa lub 

więcej okręgów wyborczych, jeżeli wynika to z konieczności zachowania jednolitej normy 

przedstawicielstwa.  

P. M. Pijanowska – powiedziała, że sołectwo Rojewo podzielono na dwa okręgi drogą 

wojewódzką, do części płn. dodano tzw. Milianówkę i budynki w kierunku kościoła, 

Do Liszkowa dodano Żelechlin, Wybranowo, Ściborze połączono z Topolą, Sołectwo 

Płonkowo z  Mierogoniewicami, Płonkówko z Dobiesławicami, Sołectwo Osiek Wielki, 

Sołectwo Dąbie – Leśnianki z Sołectwem Jurancice – Glinki, Sołectwo Liszkowice 

obejmujące wsie: Liszkowice, Stara Wieś, Sołectwo Rojewice obejmujące wsie: Rojewice, 

Zawiszyn, Sołectwo Glinno Wielkie (Bród Kamienny, Glinno Wielkie, Jarki, Magdalenie, 

Osieczek), Sołectwo Jaszczółtowo (Jaszczółtowo, Jezuicka Struga), Granice okręgów 

konsultowane były z biurem wyborczym,  

 

r. A. Wesołowski – otworzył dyskusje w przedmiotowej sprawie. 

 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym r. A. Wesołowski zaproponował przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Rojewo na okręgi wyborcze. 

 

Radni 5 głosami „za”, przyjęli projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Rojewo na okręgi 

wyborcze. 

 

h) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Jaszczółtowie. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy, poinformował zebranych, że projekt uchwały 

został przygotowany, w związku z zainteresowaniem kupnem nieruchomości w Jaszczółtowie 

na cele powstania ośrodka opiekuńczego dla osób starszych, w tej sprawie ogłoszony zostanie 

przetarg ograniczony. 
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r. A. Wesołowski – otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący Komisji r. A. Wesołowski 

zarządził głosowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

położonej w Jaszczółtowie. 

 

Radni 5 głosami „za”, przyjęli projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości położonej w Jaszczółtowie. 

 

Do pkt 4 

 

r. M. Tumidajewicz poprosił o składanie wolnych wniosków i zapytań. 

 

r. M. Iwiński – zgłosił sprawę pomocy p. Harcęko w sprawie udrożnienia przepustu przy 

drodze powiatowej, ponieważ rów powiatowy nie odbiera wody. 

 

Wójt Gminy – właścicielem przepustu jest zarząd drogi powiatowej. 

 

r. M. Iwiński – powiedział, że woda z drogi wpada do rowu przy drodze gminnej i nie ma 

gdzie odpłynąć, należy wyczyścić odcinek rowu powiatowego i sprawdzić meliorację. 

 

r. J. Mąka – zwróciła się z zapytaniem, kiedy wykonana będzie toaleta przy świetlicy w 

Wybranowie. 

 

Wójt Gminy – powiedział, że do końca roku. 

 

Radni nie zgłosili więcej wolnych wniosków i zapytań. 

 

Do pkt 5 

 

Przewodniczący obrad zaproponował przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji Nr 13/2012 z 

dnia 9 października 2012r. 

 

Radni 4 głosami „za”, przyjęli protokół z posiedzenia komisji Nr 13/2012 z dnia 9 

października 2012r. – posiedzenie opuścił r. M. Iwiński. 

 

Do pkt 6 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokołowała               Przewodniczący Komisji  

               

        

Agnieszka Nieckarz      Adam Wesołowski 

 


